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Andre saksdokumenter (ikke vedlagt): 
Ingen 
 
Sammendrag: 
Kommunedirektøren legger frem forslag til utbyggingsavtale mellom Øyer kommune og 
Sørbygda Infra AS, for etablering av nødvendig VA-hovedledningsnett med tilhørende 
installasjoner for utbygging av hytteområdene H1 b-d, H5- H8. Utbyggingen er hjemlet i 
rekkefølgekrav i gjeldende kommunedelplan for Øyer Sør med tilhørende utbyggingsprogram 
av 2008. 
Kommunedirektøren innstiller på at utbyggingsavtalen legges ut til offentlig høring. 
 
Saksutredning: 
Kommunedelplan Øyer Sør stiller som rekkefølgekrav for utbygging av hytteområdene H1 b-
d, H5- H8, at nødvendig VA-hovedledningsnett med tilhørende installasjoner føres frem til 
området, da eksisterende nett ikke har tilfredsstillende kapasitet. De samme krav er nedfelt i 
kommunens utbyggingsprogram fra 2008. 
 
Finansieringsform for en slik investering har tidligere vært drøftet i KST-sak 1/17 hvor 
kommunestyret vedtok en forskuttering av midler til gjennomføring av anlegget og dekning 
av kostnader etter anleggsbidragsmodellen. Utbyggerne har arbeidet med å få til en avtale 
seg imellom med tanke på å inngå en slik avtale med Øyer kommune. 
De har nå funnet det formålstjenlig heller å bygge ut det påkrevde anlegget i egenregi. Dette 
var også et alternativ som ble vurdert i sak1/17. Årsaken til anleggsbidragsmodellen ble 
preferert var i hovedsak kommunens fulle kontroll over utbyggingen og en særs klar og enkel 
modell med hensyn på mva-refusjon. 
Utbyggerne vil danne et eget selskap (Sørbygda Infra AS) som skal stå for hele utbyggingen. 
Selskapet er under dannelse og vil fremstå som opprettet selskap innen avtale skal signeres. 
 
I henhold til § 17 i plan- og bygningsloven menes en utbyggingsavtale en avtale mellom 
kommunen og utbygger om utbygging av et område, som har sitt grunnlag i kommunens 
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planmyndighet etter plan- og bygningsloven og som gjelder gjennomføring av kommunal 
arealplan. Utbyggingen av VA-anlegget faller inn under denne definisjonen. 
 
Det er varslet oppstart av arbeidet med utbyggingsavtalen med kunngjøring i GD tirsdag den 
12.05.20. Dette er svært kort varsel, men kommunedirektøren mener det er av en så stor 
viktighet med tanke på aktivitet i disse vanskelige tider, med restriksjoner på grunn av Covid-
19, at vedtak om utlegging på høring gjennomføres. Evt merknader som måtte komme inn 
må evt. tas opp til vurdering i saksfremstilling for sluttbehandling i kommunestyret. 
 
En utbygging i egenregi fra utbyggernes side, vil forutsette en avtale med Øyer kommune om 
refusjon av mva i henhold til justeringsrettsreglene. Her vil kommunen få rett til mva-
refusjon idet vi overtar anlegget i mva-pliktig drift. Denne kan deretter refunderes til 
utbygger. Mva-refusjonen skjer i 10 like rater over 10 år. Dette har tidligere vært en vanlig 
avtaleform der utbyggere bygger ut VA-nett i egenregi internt i utbyggingsområdene og hvor 
kommunen deretter overtar anlegget for kommunal drift og vedlikehold. 
 
Etter forhandlinger med Sørbygda Infra A/S v/advokat Wilhelm Hopen innstiller kommunedirektøren 
på at administrasjonskostnadene med momsrefusjonen settes til 6,67% av årlig kompensasjon. 
Gebyrregulativet sier 10%, men kommunedirektøren finner det riktig å sette ned prosentsatsen fordi 
det utgjør en stor sum ut fra et stort tiltak. 
Kommunedirektøren vil ta initiativ til å endre gebyrregulativet på dette området i framtida fordi det 
kan slå skeivt ut. Større prosjekt bør defineres i omfang og prosentsatsen bør differensieres. 
Kommunedirektøren vil imidlertid understreke at Øyer kommunes prosentsats i slike saker ligger på 
nedre skala  i forhold til de fleste kommuner.  De aller fleste ligger på 15% oppover og helt opp til 
90% i ett tilfelle. 

 
Denne utbyggingsavtalen omfatter kun etablering av nødvendig VA-anlegg for utbygging av 
de ovennevnte hytteområdene. Med denne utbygging vil også nødvendig ledningsnett for 
nedenforliggende regulerte boligområder bli etablert. For boligområdet sin del vil det også 
være nødvendig med ytterligere trykkøkningsstasjoner og et høydebasseng. Dette følger 
som en rekkefølgebestemmelse for en evt. senere utbygging av boligområdene. 
 
Vurdering: 
Utbyggingsavtalen regulerer omfang og krav til kvalitet på det anlegget som skal bygges. 
Omfang er beskrevet i «forprosjekt vannforsyning og avløp i Hafjell Sør» 
Kommune krever at utbygging skal skje i henhold prinsippene i forprosjektet og i henhold til 
kommunens VA-norm. Det kreves at planer skal godkjennes før igangsetting med arbeider og 
kommunen skal ha en rett til å kontrollere utførelsen i anleggsfasen.  Disse kravene likestiller 
i stor grad sikkerhet for utførelse i forhold til en kommunal gjennomføring etter 
anleggsbidragsmodellen.  
Kommunens kostnader for kontroll, estimert til 600.000,- kr, kreves dekket av Sørbygda Infra 
AS gjennom avtalen. 
 
Kommunedirektøren har fått en uttalelse fra Advokatfirmaet Thallaug ANS, som bekrefter 
kommunedirektørens oppfatning om at en slik utbyggingsavtale som her behandles, ikke vil 
være i strid med offentlig anskaffelsesregelverk. Arbeidene er ikke å anse som en bygge- og 
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anleggskontrakt, da det gjelde arbeide som følger av krav av plan- og bygningslovens § 18-1 
om opparbeidelse av hovedledning for vann og avløp. 
 
Etter vedtak i formannskapet vil avtalen legges ut på høring i 30 dager i henhold plan-og 
bygningslovens bestemmelser. 
Det tas sikte på å fremme avtalen til kommunestyrets godkjenning i møte den 18.06.2020. 
 
Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
Formannskapet vedtar med hjemmel i plan- og bygningsloven §17-4 om saksbehandling og 
offentlighet, å legge forslag til utbyggingsavtale med Sørbygda Infra AS, datert 13.05.2020, ut 
til offentlig ettersyn i 30 dager. 
 
 
Ådne Bakke Per Georg Svingen 
Kommunedirektør 
 
 
Behandling/vedtak i Formannskapet den 14.05.2020 sak 59/20 
 
Behandling: 
Stein Plukkerud (SP) har reist spørsmål om sin habilitet som eier i Hafjell maskin AS. Stein 
Plukkerud fratrådte. Ordfører fremmet forslag om at Stein Plukkerud erklæres inhabil 
(direkte inhabil som part i saken). Saken er vurdert etter forvaltningsloven § 6, 1.ledd, 
bokstav a. Ordførerens forslag ble enstemmig vedtatt. Marthe Lang-Ree (SP) tiltrådte som 
varamedlem. 
 
Marthe Lang-Ree (SP) ba om gruppemøte. Møtet hevet for gruppemøte. 
 
Møtet satt. 
 
Marthe Lang-Ree (SP) fremmet følgende tilleggsforslag fra Øyer SP og Øyer SV: 
«Øyer kommune er svært opptatt av at dette prosjektet gis høy prioritet for gjennomføring, 
tiltaket medfører rask sysselsetning av lokale entreprenører, risikoen til kommunen tas ned 
og overføres til private aktører. 
 
Kommunestyret gir dette høy prioritet og ber kommunedirektøren følge dette opp videre». 
 
Avstemming: 
Kommunedirektørens forslag ble enstemmig vedtatt. 
Øyer SP og Øyer SV sitt tilleggsforslag ble enstemmig vedtatt. 
 
 
Vedtak: 
Formannskapet vedtar med hjemmel i plan- og bygningsloven §17-4 om saksbehandling og 
offentlighet, å legge forslag til utbyggingsavtale med Sørbygda Infra AS, datert 13.05.2020, ut 
til offentlig ettersyn i 30 dager. 
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Øyer kommune er svært opptatt av at dette prosjektet gis høy prioritet for gjennomføring, 
tiltaket medfører rask sysselsetning av lokale entreprenører, risikoen til kommunen tas ned 
og overføres til private aktører. 
 
Kommunestyret gir dette høy prioritet og ber kommunedirektøren følge dette opp videre. 
 
 


